
Protokół Nr XLVII/22

z  XLVII  sesji  Rady  Miejskiej,  która  odbyła  się  25  maja  2022  r.,  w  sali  nr  4  Urzędu 
Miejskiego w Pabianicach godz. 13.00.
    
Stan radnych – 23, 
Obecnych – 22 (zał. Nr  1), radni zostali skutecznie powiadomieni o sesji.

Ad.1
Przewodniczący Rady  Krzysztof Rąkowski -otworzył o godz. 13.00   XLVII sesję Rady 
Miejskiej  w  Pabianicach  zwołaną  na  wniosek  Prezydenta  (zał.  Nr  2).  Porządek  obrad 
rozszerzony (zał. Nr 3). Po pkt. 5 doszedł projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Województwu Łódzkiemu w formie dotacji  celowej  na zadanie inwestycyjne 
polegające na remoncie drogi wojewódzkiej nr 485 od ul. Zamkowej do ul. Grobelnej w 
Pabianicach. W związku z tym nastąpi  kolejno zmiana kolejności porządku.

Głosowanie: za przyjęciem porządku–22, przeciw-0, wstrzymało się -0. Przyjęto.

Ad.2
Pani Dyrektor MCPS Katarzyna Cegiełka przedstawiła projekt   uchwały w sprawie przyjęcia   
programu osłonowego Miasta Pabianic „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2022 (zał. Nr 
4).
Uzasadnienie- Program „Korpus Wsparcia Seniorów" na rok 2022 ma na celu zapewnienie 
usługi  wsparcia  na  rzecz  seniorów  w  wieku  65  lat  i  więcej  przez  świadczenie  usług 
wynikających z rozeznanych potrzeb na terenie gminy, wpisujących się we wskazane w 
Programie obszary oraz poprawę poczucia bezpieczeństwa i możliwości samodzielnego 
funkcjonowania w miejscu zamieszkania osób starszych poprzez dostęp do tzw. „opieki na 
odległość".  Adresatami  Programu  są  seniorzy,  którzy  mają  problemy  z  samodzielnym 
funkcjonowaniem ze względu na stan zdrowia, prowadzący samodzielne gospodarstwa 
domowe  lub  mieszkający  z  osobami  bliskimi,  które  nie  są  w  stanie  zapewnić  im 
wystarczającego wsparcia. Udzielenie pomocy w powyższej formie nie wymaga wydania 
decyzji  administracyjnej  przyznającej  wsparcie.  Warunkiem  przyznania  wsparcia,  jest 
przyjęcie przez gminę odpowiedniego programu osłonowego, o czym mowa w programie 
„Korpus Wsparcia  Seniorów" na rok 2022 oraz w ustawie  z  dnia 12 marca 2004 r.  o 
pomocy społecznej, która daje możliwość tworzenia i realizacji programów osłonowych o 
zasięgu  gminnym  (art.  17  ust.  2  pkt  4).  Przyjęcie  niniejszej  uchwały  nie  spowoduje 
zwiększenia wydatków z budżetu Miasta Pabianic. 

Przewodniczący Komisji  Spraw Społecznych Piotr  Duraj  -przedstawił  pozytywną opinię 
Komisji.

Radny Dariusz Cymerman –ile planowanych tych opasek.

Pani Dyrektor MCPS Katarzyna Cegiełka – ok. 150 szt zależy od ceny.

Radna Małgorzata Grabarz- przydział- kto pierwszy się zgłosi czy jakieś weryfikacji  nie 
powinno być.

Pani  Dyrektor  MCPS  Katarzyna  Cegiełka-  weryfikacja  jest  przewidziana,  mówimy  o 
zgłoszeniu, ale  wywiad będzie przeprowadzony.

Radna Joanna Kupś- na czym polega  pomoc tej opaski.



Pani  Dyrektor MCPS Katarzyna Cegiełka- ma przycisk do telecentrum gdzie ratownicy 
medyczni są  podłączeni, którzy będą mieli dokumentację medyczną, a jeśli ktoś zemdleje 
to też sama zadzwoni.

Radny Aleksander Wójtowicz- 1 opaska jaki to  koszt.

Pani Dyrektor MCPS Katarzyna Cegiełka- 450 do 750 zł.

Radny Piotr  Różycki-   należy zrobić  precyzyjne  rozpoznanie zrobić,  zadał  kilka  pytań, 
poprosił o odpowiedź na piśmie .Odpowiedź na piśmie (zał. Nr 5). 

Głosowanie:  za  przyjęciem  uchwały–22,  przeciw-0,  wstrzymało  się  -0.   udziału  w 
głosowaniu.  Podjęto uchwałę Nr XLVII/480/22  (zał. Nr 6).

Ad.3
Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Mariusz Witkowski   przedstawił projekt   
uchwały w sprawie określenia zasad nabywania,  zbywania i  obciążania nieruchomości 
stanowiących  własność  Gminy  Miejskiej  Pabianice  orz  ich  wydzierżawiania  lub 
wynajmowania na okres dłuższy niż 3 lata lub na czas nieoznaczony (zał. Nr 7).
Uzasadnienie-  Podstawę prawną niniejszej  uchwały stanowi  art.  18 ust.  2  pkt  9 lit.  a)  
ustawy o samorządzie  gminnym stanowiący,  że do wyłącznej  właściwości  rady należy 
podejmowanie  uchwał  w  sprawach  majątkowych  gminy,  przekraczających  zakres 
zwykłego  zarządu,  dotyczących  m.in.zasad  nabywania,  zbywania  i  obciążania 
nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub wynajmowania na czas oznaczony dłuższy 
niż  3  lata  lub  na  czas  nieoznaczony,  o  ile  ustawy  szczególne  nie  stanowią  inaczej.  
Uchwała rady jest wymagana także gdy po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat  
strony zawierają kolejne umowy, których przedmiotem jest ta sama nieruchomość oraz w 
przypadku przyznania pierwszeństwa w nabywaniu lokali ich najemcom lub dzierżawcom. 
W drodze  uchwały  rady  reguluje  się  także  kwestie  bonifikat  stosowanych  przy  zbyciu 
nieruchomości gminnych. Uchwała Rady Miejskiej w Pabianicach Nr XXXIV/316/04 z dnia 
22 września 2004 r. w sprawie określenia zasad nabywania nieruchomości na własność 
Gminy  Miejskiej  Pabianice  ich  zbywania,  zamiany  i  darowizny,  zbywania  lokali 
mieszkalnych  i  użytkowych,  oddawania  nieruchomości  w  trwały  zarząd,  obciążenia 
prawami  rzeczowymi  ograniczonymi,  użyczenia,  wydzierżawiania  lub  najmu  na  okres 
dłuższy niż 3 lata była wielokrotnie nowelizowana i aktualnie wymaga dostosowania do 
obowiązującego  prawa.  Uporządkowanie  zapisów  uchwały  zapewni  jeszcze  większą 
przejrzystość  działań  we  wskazanym  zakresie.  Przyjęcie  przez  Radę  Miejską  w 
Pabianicach  zaproponowanych  zasad  umożliwi  efektywne  gospodarowanie 
nieruchomościami  stanowiącymi  własność  Gminy  Miejskiej  Pabianice,  zapewniając 
realizację zadań gminy, a w szczególności założeń budżetowych. 

Przewodnicząca Komisji  Zarządzania Mieniem Komunalnym Joanna Kupś -przedstawiła 
pozytywną opinię Komisji.

Radny  Piotr  Różycki  –zapytał  czy   protokoły  RIO  czy  gdzieś  są  dostępne  czy  nie 
powinniśmy je otrzymywać ?

Sekretarz Paweł Rózga- protokół  RIO jest  na stronie organu który dokonuje kontroli, oraz 
link na naszej stronie internetowej, publikowane są zalecenia pokontrolne.

Głosowanie: za przyjęciem uchwały–22, przeciw-0, wstrzymało się -0. Podjęto uchwałę Nr 



XLVII/481/22  (zał. Nr 8).

Ad.4
Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Mariusz Witkowski   przedstawił projekt   
uchwały w sprawie  zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych, ustalenia jej przebiegu na 
terenie Miasta Pabianice oraz nadania nazwy ulicy gminnej (zał. Nr 9).
Uzasadnienie- Nowo projektowaną ulicę tworzą działki położone w obrębie P-2 stanowiące 
własność Gminy Miejskiej Pabianice: 63/5, 64/4, 65/6, 67/20, 68/15 o łącznej powierzchni 
działek  1223  m2  Wyżej  opisana  ulica  powstała  z  nieruchomości  położonych  przy  ul.  
Wspólnej  50A  i  54  ul.  Karniszewickiej  125,  129,  131D.  W  miejscowym  planie 
zagospodarowania przestrzennego miasta Pabianic (uchwała z dnia 29 czerwca 2006 r. nr 
LXVII/561/06  Rady  Miejskiej  w  Pabianicach  w  sprawie  miejscowego  planu 
zagospodarowania przestrzennego miasta Pabianic w granicach administracyjnych Gminy 
Miejskiej  Pabianice) przedmiotowa ulica oznaczona jest  symbolem KDW - tereny dróg 
wewnętrznych.  Wzdłuż w/w nieruchomości  oraz na terenach, do których przedmiotowa 
droga  prowadzi  zlokalizowane  są  działki  budowlane,  na  których  powstają  domy 
jednorodzinne. Ponadto właściciele okolicznych posesji wnioskowali do Urzędu Miejskiego 
w Pabianicach o nadanie nazwy dla przedmiotowej ulicy w związku z utrudnieniami takimi 
jak  np.  problemy  z  odnalezieniem  adresata  przez  kurierów,  dostawców,  ale  co 
najważniejsze przez służby porządkowe. Zgodnie z art. 7 ust. 2 ustawy z dnia 21.03.1985 
r.  o  drogach  publicznych  zaliczenie  projektowanej  drogi  do  kategorii  dróg  gminnych 
następuje  w  drodze  uchwały  rady  gminy  po  zasięgnięciu  opinii  właściwego  zarządu 
powiatu. W związku z powyższym Prezydent Miasta Pabianic przedkłada Radzie Miejskiej  
projekt  uchwały  w  sprawie  zaliczenia  drogi  do  kategorii  dróg  gminnych,  ustalenia  jej  
przebiegu na terenie Gminy Miejskiej Pabianice oraz nadania nazwy ulicy gminnej. 

Przewodniczący Komisji  Spraw Społecznych Piotr  Duraj  -przedstawił  pozytywną opinię 
Komisji.

Nie było głosów w dyskusji.
Głosowanie: za przyjęciem uchwały–22, przeciw-0, wstrzymało się -0. Podjęto uchwałę Nr 
XLVII/482/22  (zał. Nr 10).

Ad. 5 
Z-ca  prezydenta  Marek  Gryglewski-    przedstawił  projekt   uchwały  w  sprawie  wyrażenia   
zgody na zawarcie przez Miasto Pabianice porozumienia z Miastem Łódź o przystąpieniu 
do Łódzkiej Grupy Zakupowej energii elektrycznej 2023 (zał. Nr 11).
Uzasadnienie-  Celem  uchwały  jest  umożliwienie  przystąpienia  Miasta  Pabianice  do 
kolejnej  edycji  Łódzkiej  Grupy Zakupowej  energii  elektrycznej,  której  zadaniem będzie 
prawidłowe  oraz  terminowe  przygotowanie  postępowania  przetargowego  o  udzielenie 
zamówienia publicznego na dostawę energii  elektrycznej  w 2023 r.  (w trybie przetargu 
nieograniczonego). Przystąpienie do ŁGZ, ze względu na dużą ilość skupionych w niej 
podmiotów,  a co  za tym idzie  wielkość zamówienia,  stwarza realną szansę uzyskania 
korzystniejszej ceny zakupu energii elektrycznej. Grupa zakupowa zostanie utworzona i 
będzie funkcjonować na podstawie zarządzenia Prezydenta Miasta Łodzi o jej utworzeniu 
oraz  na  podstawie  regulaminu  funkcjonowania,  a  także  zawartego  wielostronnego 
porozumienia  pomiędzy  jej  członkami.  Zadaniem  grupy  zakupowej  będzie  wspólne 
dokonywanie  zakupów  energii  elektrycznej  oraz  współdziałanie  związane  z 
zaopatrywaniem członków tej grupy w energię elektryczną. 

Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Grażyna Wójcik-przedstawiła 
pozytywną opinię Komisji.



Nie było głosów w dyskusji.
Głosowanie: za przyjęciem uchwały–22, przeciw-0, wstrzymało się -0. Podjęto uchwałę Nr 
XLVII/483/22  (zał. Nr 12).

Ad.6
Z-ca prezydenta Marek Gryglewski-    przedstawił  projekt   uchwały  w sprawie udzielenia   
pomocy  finansowej  Województwu  Łódzkiemu  w  formie  dotacji  celowej  na  zadanie 
inwestycyjne polegające na remoncie drogi wojewódzkiej nr 485 od ul. Zamkowej do ul.  
Grobelnej w Pabianicach z   autopoprawką     (zał. Nr 13).
Uzasadnienie- W ramach zadania pod nazwą "Remont drogi wojewódzkiej nr 485, od ul. 
Zamkowej do ul. Grobelnej w Pabianicach", realizowany będzie remont drogi wojewódzkiej  
nr 485, na odcinku o długości ok. 314 m, od ul. Zamkowej do ul. Grobelnej. W związku z  
powyższym Miasto Pabianice podjęło decyzję o przekazaniu pomocy finansowej w formie 
dotacji celowej na realizację wyżej wymienione zadanie. Zgodnie z art. 10 ust. 2 ustawy z  
dnia  8  marca  1990  r.  o  samorządzie  gminnym — gminy,  związki  międzygminne  oraz 
stowarzyszenia jednostek samorządu terytorialnego mogą sobie wzajemnie bądź innym 
jednostkom samorządu terytorialnego udzielać pomocy, w tym pomocy finansowej — stąd 
projekt przedmiotowej uchwały. 

Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Grażyna Wójcik-przedstawiła 
pozytywną opinię Komisji.

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Bożenna Kozłowska-przedstawiła pozytywną 
opinię Komisji.

Radny  Piotr  Różycki  –  temat  remontu  dróg,  czy  panujemy  nad  tym  jak  wykonawca 
oznacza  remonty  ulic.  Dochodzi  do  sytuacji  kolizyjnych,  słabe  zabezpieczenie  i 
oznakowanie. 

Radny Włodzimierz Stanek- na komisji  termin wykonania do końca listopada 2022 r., ma 
nadzieję,  że  będzie  to  skorelowane  z  pozostałymi  remontami  które  trwają  i  żeby  nie 
kumulować tych wszystkich prac razem : remont mostu na Dobrzynce i na pewno trwający 
jeszcze remont ul. Zamkowej.

Z-ca prezydenta Marek Gryglewski-  przekaże wykonawcy taką informacje,  aby dopatrzył 
czy oznakowanie robót jest zgodne i prawidłowe ale mieszkańcy często łamią przepisy 
ruchu drogowego jak  i  przepisy, które nie pozwalają na wstęp na teren budowy, takie 
zdarzenia są nagminne.

Do  radnego  Włodzimierza  Stanka-  dzisiaj  mieliśmy  pierwsze  spotkanie  z 
przedstawicielami  Zarządu  Dróg  Wojewódzkich,  następne  odbędą  się  odbywać  od 
poniedziałku i  na pewno jeśli chodzi o harmonogram prac, będzie to ten harmonogram tak 
sporządzony, aby w jak najmniejszym stopniu były niedogodności dla mieszkańców.

Radny  Piotr  Różycki-   proponuje  kontakt  z  wydziałem  ruchu  drogowego  i  podanie 
informacji   do  prasy  dot.  zasad  ruchu  drogowego  w  trakcie  remontu.  Czy  te  prace 
skonsultowane z archeologami.

Z-ca prezydenta Marek Gryglewski- jeśli chodzi o ulicę Kilińskiego, to nie mamy jeszcze 
żadnych rozmów z archeologami, ale  na etapie prac, które mają być wykonywane,
nie będzie tutaj potrzebna ingerencja archeologów.



Głosowanie: za przyjęciem uchwały–22, przeciw-0, wstrzymało się -0. Podjęto uchwałę Nr 
XLVII/484/22  (zał. Nr 14).

Ad.7
Skarbnik Miasta Katarzyna Muszyńska przedstawiła projekt   uchwały  w sprawie zmian w   
budżecie miasta Pabianic na 2021 r.- projekt. Nr 1 (zał. Nr 15).
Uzasadnienie- 1. Dokonuje się  przeniesień w zakresie zadań własnych:

-między działami na kwotę 8.400 zł, zmniejszając wydatki w Wydziale Edukacji Kultury 
i Sportu w grupie wydatków związanych z realizacją ich statutowych zadań w rozdziale 
80146 (kwota 5.000 zł) i 80195 (kwota 3.400 zł), jednocześnie zwiększając wydatki w Kan-
celarii Prezydenta Miasta związane z realizacją ich zadań statutowych w rozdziale 
75085 (kwota 5.000 zł) oraz 75023 (kwota 3.400 zł) z przeznaczeniem na uzupełnienie 
środków na abonament Vulcan Płace - obieg listy płac oraz na wymianę centrali alarmowej 
i modernizację systemu alarmowego w budynku Urzędu Miejskiego przy ul. Św. Jana 10;

- między rozdziałami w grupie dotacje na zadania bieżące na kwotę 180.000 zł zmniejsza-
jąc wydatki w Wydziale Edukacji Kultury i Sportu w rozdziale 80106 (kwota 50.000 zł) 
i 80104 (kwota 130.000 zł), zwiększając jednocześnie wydatki w rozdziale 80149. Zmiany 
planu dotacji podmiotowych wynikają ze zmieniającej się liczby uczniów uczęszczających 
do niepublicznych placówek oświatowych. Dotacja dla niesamorządowych przedszkoli 
i szkół przekazywana jest na faktyczną liczbę uczniów, w tym uczniów niepełnosprawnych;

- między grupami na kwotę 23.640 zł zmniejszając wydatki w grupie wydatków związanych 
z realizacją ich statutowych zadań, jednocześnie zwiększając wydatki w grupie inwestycje 
i zakupy inwestycyjne z wyjątkiem UE w Przedszkolu Miejskim Nr 8, z przeznaczeniem na 
wymianę pieca grzewczego;

2. Wprowadza się do załącznika dotacyjnego kwotę 194.610 zł jako dotację celową 
w zakresie usług opiekuńczych i specjalistycznych usług opiekuńczych wprowadzone do 
budżetu  wydatków  WSSiG  roku  2022 Zarządzeniem Prezydenta  Miasta  Nr 111/2022/P 
z dnia 12 maja 2022 r.

Przewodnicząca Komisji Oświaty,Kultury i Sportu Iwona Marczak -przedstawiła pozytywną 
opinię Komisji.

Przewodniczący Komisji  Spraw Społecznych Piotr  Duraj  -przedstawił  pozytywną opinię 
Komisji.
Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Bożenna Kozłowska-przedstawiła pozytywną 
opinię Komisji.

Nie było głosów w dyskusji.

Głosowanie: za przyjęciem uchwały–22, przeciw-0, wstrzymało się -0. Podjęto uchwałę Nr 
XLVII/485/22  (zał. Nr 16).

Ad.8
Skarbnik Miasta Katarzyna Muszyńska przedstawiła projekt   uchwały  w sprawie zmian   
budżetu miasta Pabianic na 2021 r.- projekt. Nr 2 (zał. Nr 17).
Uzasadnienie-  1.  Po  stronie  planu  dochodów  dokonuje  się   zwiększeń  w kwocie 
680.329,33 zł,  w tym:-  z tytułu  zawarcia  umowy  nr 37/2022/KWS  pomiędzy  Skarbem 
Państwa, a Miastem Pabianice na realizację programu „Korpus Seniora" finansowanego 



z środków z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 - kwota 250.000 zł (zadanie własne);

- z tytułu zawarcia umowy nr 1/2022 pomiędzy Powiatem Pabianickim, a Miastem Pabiani-
ce na dofinansowanie kosztów działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej w Pabianicach - 
kwota 107.093,33 zł (zadanie własne);

- z tytułu zawarcia umowy nr 47/2022/AOON pomiędzy Wojewodą Łódzkim, a Miastem 
Pabianice na realizację zadania w ramach resortowego Programu Ministra Rodziny i Poli-
tyki Społecznej „Asystent osobisty osoby niepełnosprawnej - edycja 2022" - kwota 
323.136 zł (zadanie własne);

- z tytułu przyznania przez Łódzki Urząd Wojewódzki refundacji poniesionych kosztów 
w związku z organizacją przez gminę transportu osób mających trudności z samodzielnym 
dotarciem do punków szczepień przeciwko wirusowi SARS-CoV-2 kwota - 100 zł (zadania 
zlecone);

2. Zwiększa się plan wydatków o kwotę 680.329,33 zł, w tym:

Miejskie Centrum Pomocy Społecznej

- zwiększenie wydatków na realizację programu „Korpus Seniora" finansowanego z środ-
ków z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19, w tym: wynagrodzenia i składki od nich nali-
czane kwota 45.000 zł oraz wydatki bieżące jednostek budżetowych związane z realizacją 
ich zadań statutowych kwota 205.000 zł (zadania własne);

– zwiększenie wydatków na dofinansowanie kosztów działalności Warsztatu Terapii 
Zajęciowej w Pabianicach, w tym: wydatki bieżące jednostek budżetowych związane z re-
alizacją ich zadań statutowych kwota 31.601,43 zł, wynagrodzenia i składki od nich nali-
czane kwota 75.191,90 zł oraz świadczenia na rzecz osób fizycznych kwota 300 zł (zada-
nia własne);

- zwiększenie wydatków na realizację zadania w ramach resortowego Programu Ministra 
Rodziny i Polityki Społecznej „Asystent osobisty osoby niepełnosprawnej - edycja 2022", 
w tym: wynagrodzenia i składki od nich naliczane kwota 313.536 zł oraz wydatki bieżące 
jednostek budżetowych związane z realizacją ich zadań statutowych kwota 9.600 zł (zada-
nia własne);

Kancelaria Prezydenta Miasta 

- zwiększenie wydatków związanych z organizacją przez gminę transportu osób mających 
trudności z samodzielnym dotarciem do punków szczepień przeciwko wirusowi 
SARS-CoV-2, w tym: wynagrodzenia i składki od nich naliczane kwota 90 zł oraz wydatki 
bieżące jednostek budżetowych związane z realizacją ich zadań statutowych  - 10 zł (za-
dania zlecone);

3. Ponadto dokonuję się przeniesień w grupach wydatków kwota 125.000,00 zł

Wydział Zarządzania Kryzysowego i     Informacji Niejawnych  

Zmniejsza się wydatki w grupie dotacje na zadania bieżące i przenosi do grupy:

- wydatki bieżące jednostek budżetowych związane z realizacją ich zadań statutowych 
kwota 85.700 zł,

- wynagrodzenia i składki od nich naliczane kwota 19.300 zł,



- świadczenia na rzecz osób fizycznych 20.000 zł.

Przeniesienie środków związane jest ze zmianą formy finansowania ochotniczych straży 
pożarnych  przez  jednostki  samorządu  terytorialnego,  zgodnie  z art. 32,  ust. 1, 
pkt 1 ustawy  z dnia  17 grudnia  2021 r.  o ochotniczych  strażach  pożarnych  (Dz. U. 
z 2021 r., poz. 2490).

Przewodniczący Komisji  Spraw Społecznych Piotr  Duraj  -przedstawił  pozytywną opinię 
Komisji.

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Bożenna Kozłowska-przedstawiła pozytywną 
opinię Komisji.

Nie było głosów w dyskusji.
Głosowanie: za przyjęciem uchwały–22, przeciw-0, wstrzymało się -0. Podjęto uchwałę Nr 
XLVII/486/22  (zał. Nr 18).

Ad.9
Skarbnik Miasta Katarzyna Muszyńska przedstawiła projekt   uchwały  w sprawie zmian   
budżetu miasta Pabianic na 2021 r.- projekt. Nr 3 (zał. Nr 19).
Uzasadnienie- I. Po stronie dochodów dokonuje się zwiększenia o kwotę 56.900,00 zł:
- z tytułu wpływu za zezwolenie na sprzedaż napojów alkoholowych w obrocie hurtowych 
w kwocie
56.900,00 zł.
II. Po stronie wydatków dokonuje się zmian per saldem w kwocie 56.900,00 zł:
- z tytułu zmniejszenia dotacji podmiotowej Muzeum Miasta Pabianic w kwocie 100.000,00 
zł,
- z tytułu zmniejszenia  dotacji celowej w zakresie usług opiekuńczych i specjalistycznych 
usług opiekuńczych w budżecie Wydziału Spraw Społecznych i Gospodarczych w kwocie 
94.610,00 zł,
- z tytułu zmniejszenia wydatków statutowych w budżecie Wydziału Ochrony Środowiska 
w kwocie
37.000,00 zł,
- z tytułu zwiększenia dotacji celowej Miejskiego Ośrodka Kultury na pokrycie wydatków na 
organizację Dni Pabianic w kwocie 170.000,00 zł, 
- z tytułu zwiększenia wydatków w Wydziale Spraw Społecznych i Gospodarczych z 
przeznaczeniem na opracowanie przez firmę zewnętrzną Strategii Rozwoju Miasta 
Pabianic w kwocie 62.000,00 zł,
- z tytułu zwiększenia wydatków Referatu Inwestycji Miejskich o kwotę 157,88 zł w związku 
z niewykorzystaniem środków w 2021 r, w ramach otrzymanych środków z WFOŚiGW w 
Łodzi na prowadzenie punktu konsultacyjno-informacyjnego „Czyste Powietrze”,
- z tytułu zwiększenia rezerwy ogólnej w kwocie 56.352,12 zł.
III. Środki pochodzące z opłat od sprzedaży napojów alkoholowych w opakowaniach 
jednostkowych o ilości nominalnej napoju nieprzekraczającej 300 ml, wprowadza się do 
budżetu Wydziału Spraw Społecznych i Gospodarczych z przeznaczeniem na 
prowadzenie noclegowni przez Towarzystwo Pomocy im. Św. Brata Alberta w 2022 roku.

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Bożenna Kozłowska-przedstawiła pozytywną 
opinię Komisji.

Przewodniczący Komisji  Spraw Społecznych Piotr  Duraj  -przedstawił  pozytywną opinię 
Komisji.



Przewodnicząca Komisji Oświaty,Kultury i Sportu Iwona Marczak -przedstawiła pozytywną 
opinię Komisji.

Przewodnicząca  Komisji  Gospodarki  Komunalnej  i  Inwestycji  Grażyna  Wójcik-  -
przedstawiła pozytywną opinię Komisji.

Nie było głosów w dyskusji.
Głosowanie: za przyjęciem uchwały–22, przeciw-0, wstrzymało się -0. Podjęto uchwałę Nr 
XLVII/487/22  (zał. Nr 20).

Ad.10
Skarbnik Miasta Katarzyna Muszyńska przedstawiła projekt   uchwały  w sprawie zmian   
budżetu miasta Pabianic na 2021 r.- projekt. Nr 4 (zał. Nr 21).
Uzasadnienie-  I. Zwiększa  się plan  dochodów  o  łączną  kwotę  2.783.494,01 zł  w 
następujących pozycjach:
dochody bieżące (łączna kwota   zwiększenia   1.896.595,51 zł   ) w tym :  
- projekt UE pn. "Droga do przemiany” – zwiększenie o kwotę – 48.030,32 zł oraz 
wprowadzenie wolnych środków pozostałych na wyodrębnionym dla realizacji projektu 
rachunku bankowym na dzień 31.12.2021 r. w wysokości 177.137,28 zł,
- projekt UE pn. "Erasmus+ Stories of all, Stories of all – a digital approach to storytelling" 
– zmniejszenie o kwotę 20.996,58 zł roku 2022, w związku z wydłużeniem realizacji 
projektu na rok 2023,
- zwiększenie w § 0920 – wpływy z pozostałych odsetek o kwotę 90.088,67 zł, 
zgromadzonych na wyodrębnionym rachunku bankowym dotyczącym realizacji zadań z 
Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych,
- zwiększenie w § 0950 - wpływy z tytułu kar i odszkodowań wynikających z umów o kwotę 
1.008,60 zł, w związku z otrzymaniem odszkodowania od ubezpieczyciela "TUW",
- zwiększenie dochodów o kwotę 20.000,00 zł w związku z podpisaniem porozumienia z 
Powiatem Pabianickim na zimowe utrzymanie dróg w sezonie 2021/2022,
- zwiększenie w § 0490 - wpływy z innych lokalnych opłat pobieranych przez jst na 
podstawie odrębnych przepisów o kwotę 770.000,00 zł, 
- zwiększenie o kwotę 988.464,50 zł w związku z przyznaniem Miastu Pabianice grantu na 
realizację programu współfinansowanego przez UE pn. "Cyfrowa Gmina"
dochody majątkowe (łączna kwota   zwiększenia   886.898,50   zł) w tym:  
- zmniejszenie o kwotę 42.987,00 zł na zadaniu "Przebudowa przejść dla pieszych na 
skrzyżowaniu ulic Moniuszki/Tkacka w Pabianicach"w związku z podpisaniem aneksu do 
umowy o udzielenie dofinansowania ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg w 
zakresie poprawy bezpieczeństwa ruchu pieszych,
- zwiększenie o kwotę 929.885,50 zł w związku z przyznaniem Miastu Pabianice grantu na 
realizację programu współfinansowanego przez UE pn. "Cyfrowa Gmina"
II. Zwiększa się plan wydatków o łączną kwotę 3.024.967,07  zł w następujących 
pozycjach:
1. wydatki bieżące – (łączna kwota zwiększenia     2.047.979,90    zł) w tym:  
- projekt UE pn. "Droga do przemiany” – zwiększenie wydatków finansowanych z dotacji 
UE o kwotę 225.167,60 zł w związku z niepełną realizacją zaplanowanych wydatków w 
2021 r,
- projekt UE pn. "Erasmus+ Stories of all, Stories of all – a digital approach to storytelling" 
– zwiększenie o kwotę 43.339,20 zł roku 2022, w związku z niepełną realizacją 
zaplanowanych wydatków w 2021 r,
- zwiększenie wydatków o kwotę 1.008,60 zł, w Wydziale Infrastruktury Technicznej i 
Komunikacji w związku z otrzymaniem odszkodowania od ubezpieczyciela "TUW",



- zwiększenie wydatków o kwotę 770.000,00 zł w Wydziale Gospodarki Nieruchomościami 
w grupie świadczenia na rzecz osób fizycznych (kwota 720.000,00 zł) oraz wydatków 
związanych z realizacją ich statutowych zadań (kwota 50.000,00 zł), 
- zwiększenie wydatków o kwotę 20.000,00 zł w Zarządzie Dróg Miejskich w związku z 
podpisaniem porozumienia z Powiatem Pabianickim na zimowe utrzymanie dróg w 
sezonie 2021/2022,
 - zwiększenie wydatków o kwotę 988.464,50 zł w Kancelarii Prezydenta Miasta w związku 
z przyznaniem Miastu Pabianice grantu na realizację programu współfinansowanego 
przez UE pn. "Cyfrowa Gmina"

 2.wydatki majątkowe – (łączna kwota   zwiększenia     976.987,17   zł) w tym:  
- zmniejszenie o kwotę 53.733,70 zł (w tym dofinansowanie z Rządowego Funduszu 
Rozwoju Dróg - 42.987,00 zł oraz wkład własny - 10.746,70 zł) na zadaniu "Przebudowa 
przejść dla pieszych na skrzyżowaniu ulic Moniuszki/Tkacka w Pabianicach"w związku z 
podpisaniem aneksu do umowy o udzielenie dofinansowania ze środków Rządowego 
Funduszu Rozwoju Dróg w zakresie poprawy bezpieczeństwa ruchu pieszych,
- zmniejszenie o kwotę 250.000,00 zł w Wydziale Ochrony Środowiska na zadaniu pn. 
"Poprawa infrastruktury rekreacyjno-sportowej-technicznej na terenie miasta Pabianic - 
przebudowa amfiteatru i nawierzchni na Górce Aktywności w Parku Wolności" - 
dofinansowanie z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych,
- zmniejszenie o kwotę 97.000,00 zł w Referacie Inwestycji Miejskich na zadaniu pn. 
"Budowa drogi łączącej ul. Batalionów Chłopskich z ul. Lutomierską",
- zmniejszenie rezerwy inwestycyjnej o kwotę 694.628,52 zł,
- zwiększenie o kwotę 1.072.463,89 zł  (w tym dofinansowanie z RFIL - 340.088,67 zł oraz 
wkład własny - 732.375,22 zł) w Wydziale Edukacji, Kultury i Sportu na zadaniu 
pn."Poprawa infrastruktury rekreacyjno-sportowej-technicznej na terenie miasta Pabianic - 
Budowa hali sportowej przy SP 13",
- zwiększenie o kwotę 5.500,00 zł w Referacie Inwestycji Miejskich na zadaniu pn. 
"Przebudowa Starego Rynku w Pabianicach",
- zwiększenie wydatków o kwotę 929.885,50 zł w Kancelarii Prezydenta Miasta w związku 
z przyznaniem Miastu Pabianice grantu na realizację programu współfinansowanego 
przez UE pn. "Cyfrowa Gmina"
- zwiększenie wydatków z tytułu przekazania dotacji celowej dla Zakładu Gospodarki 
Mieszkaniowej w kwocie 64.500,00 zł na realizację zadania pn. "II etap - Modernizacja 
nieruchomości przy ul. Moniuszki 8a"
III. Po stronie planu wydatków dokonuje się przeniesienia:
- w Miejskim Centrum Pomocy Społecznej w ramach wydatków bieżących przeniesienie 
kwoty 18.250,80 zł w celu zabezpieczenia środków na wkład własny do projektu  pn. 
"Droga do przemiany” w związku z niepełnym zrealizowaniem wkładu własnego 
przewidzianego na rok 2021 r.
IV. Zmiana wyniku budżetu
Skutkiem powyższych zmian po stronie dochodów i wydatków jest zmiana wyniku budżetu
w roku 2022, który ulega zmniejszeniu  o kwotę 241.473,06 zł i po zmianach będzie 
wynosił (-) 65.546.777,83 zł (deficyt budżetu).

Deficyt planuje się sfinansować przychodami pochodzącymi z:
- emisji obligacji komunalnych w kwocie 8.000.000,00 zł,
- wolnych środków w kwocie 56.706.370,94 zł,
- niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu wynikających 
z rozliczenia środków określonych w art. 5 ust. 1 pkt 2 ustawy o finansach publicznych 
i dotacji na realizację programu, projektu lub zadania finansowego z udziałem tych środ-
ków w kwocie 840.406,89 zł.



Przewodnicząca Komisji Zarządzania Mieniem Komunalnym Joanna Kupś-przedstawiła 
pozytywną opinię Komisji.

Przewodnicząca Komisji Oświaty,Kultury i Sportu Iwona Marczak -przedstawiła pozytywną 
opinię Komisji.

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Piotr Duraj -przedstawił pozytywną opinię 
Komisji.

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Bożenna Kozłowska-przedstawiła pozytywną 
opinię Komisji.

Przewodnicząca  Komisji  Gospodarki  Komunalnej  i  Inwestycji  Grażyna  Wójcik-  -
przedstawiła pozytywną opinię Komisji.

Radny  Tadeusz  Gęs-  remont  skrzyżowania  ul.  Moniuszki-  Tkacka  miały  tam  być 
spowalniacze są  tam częste wypadki.

Z-ca prezydenta Marek Gryglewski-  będą przed samym przejściem będą pasy wibracyjne, 
nie spowalniacze bo jeżdżą tam autobusy.

Radny Piotr Różycki- jeżeli mówimy, że coś się nie da to zobaczmy, w Łodzi gdzie tam są 
spowalniacze i też komunikacja miejska jeździ.

Z-ca prezydenta Marek Gryglewski-  w ramach projektu nie są przewidziane spowalniacze 
tylko pasy wibracyjne.

Głosowanie: za przyjęciem uchwały–22, przeciw-0, wstrzymało się -0.  Wyniki głosowania 
imiennego (zał. Nr 6). Podjęto uchwałę Nr XLVII/488/22  (zał. Nr 23).

Ad.11
Skarbnik Miasta Katarzyna Muszyńska przedstawiła projekt   uchwały  w sprawie zmian   
budżetu miasta Pabianic na 2021 r.- projekt. Nr 5 (zał. Nr 24).
Uzasadnienie- Zwiększa się plan dochodów i wydatków o kwotę 700.574,00 zł zgodnie z 
porozumieniem  nr  3/IFI/2022  z  dnia  19  maja  2022  r.,  zawartym  pomiędzy  Miastem 
Pabianice,  a  Województwem  Łódzkim.  Dochody  pochodzą  z  odsetek  związanych  z 
opóźnieniem w przekazywaniu kwot objętych wnioskami o płatności składanymi do Urzędu 
Marszałkowskiego w zakresie realizacji  zadania pn. „Dostawa fabrycznie nowych nisko 
emisyjnych,  niskopodłogowych  autobusów  hybrydowych  klasy  Maxi  dla  komunikacji 
miejskiej w Pabianicach”. Po stronie wydatków zabezpiecza się środki w formie dotacji 
celowej  na  rzecz  Województwa  Łódzkiego  na  zadanie  polegające  na  remoncie  drogi 
wojewódzkiej nr 485 na odcinku o długości ok. 314 m., od ul. Zamkowej do ul. Grobelnej w 
Pabianicach. Zadanie będzie realizowane przez Referat Inwestycji Miejskich.

Przewodnicząca  Komisji  Gospodarki  Komunalnej  i  Inwestycji  Grażyna  Wójcik-  -
przedstawiła pozytywną opinię Komisji.

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Bożenna Kozłowska-przedstawiła pozytywną 
opinię Komisji.

Nie było głosów w dyskusji.
Głosowanie: za przyjęciem uchwały–22, przeciw-0, wstrzymało się -0. Podjęto uchwałę Nr 



XLVII/489/22  (zał. Nr 25).

Ad.12
Skarbnik Miasta Katarzyna Muszyńska przedstawiła projekt   uchwały  w sprawie    zmiany   
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Pabianice na lata 2022 - 2037     (zał. Nr 
26).
Uzasadnienie- Aktualizacja WPF spowodowana jest koniecznością urealnienia dochodów i 
wydatków budżetu. Szczegółowe wyjaśnienie zmian obrazuje załącznik nr 3 - „Objaśnienia 
przyjętych wartości do Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej  Pabianice na 
lata 2022-2037”. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Bożenna Kozłowska-przedstawiła pozytywną 
opinię Komisji.

Nie było głosów w dyskusji.

Głosowanie: za przyjęciem uchwały–22, przeciw-0, wstrzymało się -0. Podjęto uchwałę Nr 
XLV/469/22  (zał. Nr 27).

Ad.13
Z-ca  prezydenta  Marek  Gryglewski-  przedstawił  projekt   uchwały   w  sprawie  przyjęcia   
„Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt 
na terenie Miasta Pabianic”.(zał. Nr 28).
Uzasadnienie- Konieczność ponownego podjęcia uchwały wynika z rozstrzygnięcia organu 
nadzoru zgodnie z pismem PNIK-1.4131.4882022 z dnia 29 kwietnia 2022 roku Łódzkiego 
Urzędu Wojewódzkiego w Łodzi. Zgodnie z wyżej wymienionym pismem zmianie uległo: 1. 
Został skreślony § 2 Uchwały, mówiący o tym, że traci moc wcześniejsza Uchwała. 2. Z 
Programu w § 2 ust. 6 wstało skreślone: „koszty leczenia zwierząt właścicielskich ponoszą 
ich  właściciele".  3.  W §  10 Programu zostały  uszczegółowione kwoty,  co  oznacza:  a) 
zmianę w ust. Hit. a: „kastracja i sterylizacja zwierząt: 29 500 zł, czipowanie zwierząt 9 800 
zł" b) dopisanie w § 10 ust 2 lit. e: „sterylizacja i kastracja psów i kotów, których właściciele 
są pod opieką MCPS-u: 500 zł"; c) dopisanie w § 10 ust 2 lit. f: „czipowanie kotów i psów, 
których  właściciele  są  pod  opieką  MCPS-u  oraz  czipowanie  psów  właścicielskich 
zarejestrowanych w Urzędzie Miejskim: 200 zł". 4. W § 10 ust 2 lit. d zmiana na: „opieka 
nad kotami wolno żyjącymi". 

Przewodnicząca  Komisji  Gospodarki  Komunalnej  i  Inwestycji  Grażyna  Wójcik-  -
przedstawiła pozytywną opinię Komisji.

Radny Włodzimierz Stanek-  chciałby wnieść kilka poprawek do tego projektu. Paragraf nr 
2 punkt nr 6 Miasto zapewnia całodobową opiekę zwierzętom, ucierpiały w wypadkach 
drogowych  i  ponosi  koszty  opieki  weterynaryjnej.  Ewidentnie  brakuje  słowa,  które 
ucierpiały, jeszcze raz § 2, 2 pkt 6 kolejne paragraf § 2 pkt 7, pod pkt 2, działania dla 
zwierząt  przebywających  w  schronisku  obejmować  będą  m.in.  propagowanie  strony 
internetowej.  bardziej pasuje tutaj słowo promowanie strony internetowej oraz strony na 
mediach  społecznościowych,  nie  używa  się  takich  sformułowań  w  mediach 
społecznościowych,  nie  na  mediach  społecznościowych  i  tam  nie  ma  stron,  tylko  są 
profile,również bym proponował taką zmianę wprowadzić. Kolejne paragrafy, § 3 pkt 4 tutaj  
może nie poprawkę tylko pytanie, wydawanie karmy społecznym opiekunom następuje



po weryfikacji ilości kotów,  którymi się opiekują. Jak będzie wyglądała ta weryfikacja, czy  
to  będzie  oświadczenie  takiego  opiekuna,  czy  będzie  musiał  jakąś  dokumentację 
przedstawić? I kolejną zmianę, którą by proponował, to jest § 6, § 6 pkt 2 wszczepienie 
tutaj w cudzysłowie chipa, dlaczego cudzysłów, później używamy słów chipowanie jest to 
słowo uznane powszechnie za przez obowiązujące, więc słowo chip również powinno być 
zapisane bez znaku w cudzysłowie. Takie uwagi zgłasza, takie bardziej redakcyjne, ale 
myśli że potrzebne.

Radny Antoni Hodak- wojewoda  sprawuje nadzór w zakresie zgodności z prawem , a nie  
kwestie językowe.

Radny  Włodzimierz  Stanek  -advocem  chciałby  żeby  uchwala  spełniała   najwyższe 
standardy  zarówno te merytoryczne, jak i te słowne leksykalne

Z-ca  prezydenta  Marek  Gryglewski-   jest  za  tym  poprawkami,  czyli   przyjmuje  jako 
autopoprawkę.

Kierowniczka schroniska Anna Kusiak- weryfikowane  jest ile kotów przewinęło się przez 
schronisko, zostało leczonych,ile zgłoszonych do sterylizacji, kastracji,  .Weryfikowane to 
ile dany opiekun czy opiekunka zgłosiła kotów do sterylizacji, kastracji  i  to  jest liczba 
kotów, którymi się opiekuje. Nie  potrzebne żadne oświadczenie.

Głosowanie: za przyjęciem uchwały z autopoprawką–22, przeciw-0, wstrzymało się -0.  .  
Podjęto uchwałę Nr XLVII/491/22  (zał. Nr 29).

Ad.14
Przyjęcie do wiadomości sprawozdań i raportów.
Sprawozdanie z realizacji Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony 
Ofiar Przemocy w Rodzinie dla Miasta Pabianic na lata 2020-2022 za rok 2021  (zał. Nr 
30).

Ocena zasobów pomocy społecznej za 2021 r  (zał. Nr 31).

Sprawozdanie  z  realizacji  Programu  Wspierania  Rodziny  dla  Miasta  Pabianic  na  lata 
2019-2021 za rok 2021  (zał. Nr 32).

Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za rok 2021  (zał. Nr 33).

Raport  z  realizacji  Programu Przeciwdziałania  Narkomanii  dla  Miasta  Pabianic  na  rok 
2021  (zał. Nr 34).

Nie było uwag, przyjęto.

Przewodniczący Rady Krzysztof Rąkowski  –Do Sekretarza i Skarbnik – jak kształtuje się 
wynagrodzenie w urzędzie  w latach 2020-21-2022 i  jaka możliwość zwiększenia tego 
funduszu.

Ad.15
Przewodniczący Rady  Krzysztof Rąkowski   – o godz 14.40 zamknął  XLVII  sesję Rady 
Miejskiej w Pabianicach. Zaprosił na rajd  w niedzielę o godz. 10.00 na Lewitynie.
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Protokółowała :                                                             Przewodniczył : 

Monika Ludziejewska                                                 Krzysztof Rąkowski 


